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مرکز پژوهش هــای مجلس بر ضــرورت اتخاذ تدابیــر فوری برای 
جایگزینی نان تولید شــده با آرد ســفید با نان کامل یــا همان نان 
سبوس دار تأکید و از عملکرد وزارت بهداشت و سازمان استاندارد در 

پیگیری این مسئله به شدت انتقاد کرد.
به گزارش همشــهری، این نهاد تحقیقاتی وابســته بــه مجلس در 
جدیدترین گزارش خود هشدار داد: درصورتی که نان سالم در اختیار 
مردم قرار نگیرد، مشکلات سلامتی برای شــهروندان در قالب انواع 
بیماری ها نمایان می شود چرا که کامل ترین نان، همان نان تولیدشده 
حاوی سبوس و جنین است که مقادیر بالایی از انواع پروتئین مورد 

نیاز بدن شامل کلسیم، آهن و انواع ویتامین ها را دارد.
این گزارش می افزاید: مصرف نان سفید اثر چشمگیری بر ابتلای مردم 
به بیماری های مزمن غیرفراگیر ازجمله مشــکلات عروقی و قلبی، 
اختلال متابولیکی، چاقی، کم خونی، دیابت، ســوء هاضمه، کمبود 
املاح معدنی، مشکلات عصبی و حتی ســرطان را به همراه دارد و با 
وجود فواید بی شــمار نان کامل، چندین دهه است که در کشور آرد 
سفید تصفیه شده در پخت نان های سنتی و فانتزی استفاده می شود 

که فاقد ارزش غذایی است.
بازوی تحقیقاتی مجلس می گوید: مصرف نان سفید و نپختن نان با 
آرد کامل، می تواند هزینه های بهداشتی و درمانی را هم به مردم و هم 
دولت تحمیل کند و باعث افت کیفیت زندگی شهروندان شود. نکته 
مهم اینکه کمیته فنی بهبود کیفیت و سلامت نان وزارت بهداشت که 
زیرنظر دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی فعالیت می کند، 
مهر سال1397 گزارشی آماده و بر ضرورت تولید آرد کامل و افزایش 

سبوس آرد و اصلاح استانداردها تأکید می کند اما هیچ اقدامی در این 
سال ها برای حراست از سلامت مردم صورت نمی گیرد.

مجلساقداممیکند؟
پیشنهاد مرکز پژوهش های مجلس به نمایندگان این است که وزارت 
بهداشت، سازمان ملی اســتاندارد و وزارت جهادکشاورزی و صنف 
مربوط، برنامه اقدام توســعه تولید و مصرف نان کامل را ظرف 6 ماه 
تدوین و به مرحله اجرا درآورند؛ به نحوی که خروجی این اقدام ها، ارتقاء 
زمانبندی شده دسترسی مردم به نان کامل باشد و این برنامه باید پس 
از تصویب در شورای عالی سلامت و امنیت غذایی، ملاک عمل کارگرو 

ه ملی آرد و نان و همه دستگاه های اجرایی مرتبط قرار بگیرد.
یافته هــای این گزارش نشــان می دهد: در وضعیــت موجود نوعی 
نابســامانی جدی در مدیریت و سیاســتگذاری نان کشور مشاهده 
می شــود. به نحوی که بین کارگروه ســاماندهی گندم، آرد و نان و 
شــورای عالی ســلامت و امنیت غذایی کشــور در حوزه مدیریت و 
سیاستگذاری نان، تقسیم کار مشخصی وجود ندارد و طرح ساماندهی 
بازار گندم، آرد و نان نیز به عنوان مهم ترین زیربنای حقوقی کشور در 
زمینه نان، به موضوع نان کامل توجهی نــدارد. فراتر از موضوع نان 
کامل، مدیریت نان در کشور نیازمند بازنگری جدی بوده و ضرورت 
دارد با تنقیح لایحه قانونی تشکیل شورای آرد و نان، طرح ساماندهی 
بازار گندم، آرد و نــان و تصویب نامه درخصوص تشــکیل کارگروه 
ساماندهی گندم، آرد و نان یک مصوبه قانونی جامع تدوین و تصویب 

شود.

6پرسشمهم
مرکز پژوهش های مجلس 6پرسش مهم را برای پیگیری و نظارت بر 
کم کاری دســتگاه های متولی تولید نان کامل و جایگزینی آن با نان 

سفید مطرح و تأکید می کند: چرا وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی در تدوین سبد غذایی کشــور، از جایگزینی نان سفید با نان 
کامل، با وجود شواهد علمی متقن فراوان، خودداری می کند آن هم 
در شــرایطی که بیش از 4ســال پیش، کمیته فنی بهبود کیفیت و 
ســلامت نان این وزارتخانه در این خصوص پیشنهادهای مشخصی 

ارائه کرده است؟
پرســش دوم این اســت که با توجه به خطرات اثبات شده مصرف 
نان سفید موجود برای ســلامتی افراد و ایجاد بیماری های مزمن و 
هزینه های کمرشــکن آن بر خانوارها و بودجه درمانی کشور و فواید 
نان کامل در حفظ سلامتی افراد جامعه مثبت نان کامل برای سلامت 
افراد، چرا وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اقدامات مناسب را 
برای فرهنگسازی و اطلاع رسانی صحیح در بین مردم انجام نمی دهد؟

این نهاد پژوهشــی همچنین می پرســد: وزارت بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی با وجود محرز شدن اثرات منفی مصرف نان سفید از 
سال های پیشین، چه جریان سازی را در هیأت دولت به منظور اتخاذ 
اقدام هماهنگ در زمینه دسترســی آحاد مردم به نان کامل به عمل 
آورده است؟ افزون بر این وزارتخانه یادشــده به همراه سازمان ملی 
اســتاندارد چه برنامه ای برای نظارت بر کارخانه های تولید آرد برای 

رعایت استانداردهای سبوس گیری درنظر گرفته اند؟
بازوی تحقیقاتی مجلس با انتقاد از رعایت نشدن استانداردها در پخت 
نان این سؤال را هم مطرح می کند که چرا ســازمان استاندارد برای 
صیانت از سلامت مصرف کنندگان و تولید محصول باکیفیت، اقدام به 
اصلاح استاندارد سبوس گیری و جلوگیری از حذف جنین از آرد نکرده 
است؟ و از سوی دیگر وزارت بهداشت چه سازوکار مشخصی برای رصد 
مستمر و تصادفی نانوایی ها در زمینه استفاده از مواد مضر مانند جوهر 
قند دارد و این سازوکار تا چه حدی از شفافیت لازم برخوردار و سبب 

اطمینان خاطر و تقویت اعتماد عموم نسبت به نان شده است؟

وداعایرانیهابانانبیکیفیت
مرکز پژوهش ها از سازمان استاندارد و وزارتخانه های جهادکشاورزی و بهداشت برای پیگیری نکردن طرح تولید و عرضه نان کامل انتقاد کرد

افزایش عرضه مرغ تا 2هفته آینده
رئیس اتحادیه فروشندگان پرنده و ماهی تهران از افزایش عرضه و 

تعدیل قیمت مرغ تا 2هفته آینده خبر داد

جریمه برای بانک های ضد مسکن
بانک هایی که از تکلیف پرداخت تسهیلات به  نهضت مسکن امتناع 

کرده اند، تاکنون حداقل 60هزار میلیارد تومان جریمه شده اند

 در فروشــگاه های سطح شهر 

بازار
قیمت هــر کیلو مــرغ گرم به 
بالای 85هزار تومان رســیده و 
مرغ تفکیک شده هم به تبع آن با افزایش قیمت 
مواجه بوده است. مرغ منجمد هم از رشد قیمت 
بی بهره نبوده و گزارش ها حاکی از آن است که 
برخی فروشگاه های عرضه کننده مرغ منجمد با 
توجه به کمبود مرغ گرم و افزایش تقاضا، قیمت 
این محصول را تــا حدود 60هــزار تومان بالا 
برده اند؛ درحالی که آخرین نرخ مصوب هر کیلو 
مرغ گرم 63 و هر کیلو مــرغ منجمد 45هزار 

تومان است.

کاهشعرضهمرغبانرخمصوب
رئیس اتحادیه فروشــندگان پرنــده و ماهی 
تهران در گفت وگو با همشهری، کاهش تولید 
و ســهمیه بندی در عرضه مرغ بــا نرخ مصوب 
را دلیل کاهــش عرضــه در واحدهای صنفی 
دانست و افزود: در حال حاضر واحدهای صنفی 
سهمیه مصرف روزانه خود را دریافت می کنند 
اما از آنجا کــه نمی توانند بــالای نرخ مصوب 
بفروشند، میزان این عرضه محدود است. مهدی 

یوســف خانی گفت: با توجه به ســهمیه بندی 
انجام شده، فروشــندگان بخشی از خرید خود 
را با نرخ غیرمصوب انجــام می دهند درنتیجه 
شاهد افزایش قیمت در هفته های اخیر بوده ایم. 
به گفته او، میانگین نیاز مرغ واحدهای صنفی 
تهران بین 100 تا 300کیلوگرم است که البته 
برخی واحدهای صنفی ممتاز 500کیلوگرم تا 
یک تن هم مصرف دارند، که کل این نیاز از بازار 

بهمن در حال تامین است.  

اصلاحقیمتمرغبعدازماهرمضان
گفته های مسئولان اتحادیه های تولید و فروش 
درباره کاهش قیمت در حالی اســت که معاون 
امور دام وزارت جهادکشاورزی دیروز از اصلاح 
قیمت مرغ بعد از  ماه رمضان خبر داد. حسین 
دماوندی نژاد اعلام کرد: در بدو ورود به ســال 
جدید، تغییــرات نرخ دســتمزد و هزینه های 
جاری تولید در جلســات متعدد با دامداران و 
مرغداران بررسی و هزینه ها و قیمت های جدید 
استخراج شــده اما در  ماه رمضان برای کاهش 
فشــار اقتصادی به مصرف کنندگان از افزایش 

قیمت کالا جلوگیری شده است.

بانک هایی که بــه تکالیف خود در 

مسکن
پرداخت تسهیلات به نهضت ملی 
مسکن عمل نکرده اند، باید معادل 
20درصد از تکلیف زمین مانده خود را به عنوان مالیات 
به صندوق ملی مســکن واریز کنند. در سال نخست 
اجرای این نهضت، بانک های متخلــف به پرداخت 
60هزار میلیارد تومان جریمه محکوم شــده اند و با 
احتساب امتناع آنها در سال دوم تاکنون، این میزان 
جریمه به حدود 95هزار میلیارد تومان می رسد. به 
گزارش همشــهری، وقتی قانونگــذار، بانک ها را به 
پرداخت 360هزار میلیارد تومان تسهیلات در سال 
نخست اجرای نهضت ملی مسکن مکلف کرد، بندی 
هم برای جریمه 20درصــدی بانک های متخلف به 
تصویب رســاند که با توجه به سنگینی این جریمه، 
به نظر می رسید فقط برای ترساندن بانک ها مفید باشد، 
اما حالا وزارت راه و شهرســازی می گوید که همین 
جریمه سنگین محاسبه شــده و طبق قانون باید به 
صندوق ملی مسکن واریز شــود. آیا بانک هایی که با 
ادعای نداشتن منابع از این تسهیلات تکلیفی شانه 
خالی کرده اند، حالا این رقم کلان را به عنوان جریمه 

خواهند پرداخت؟

سیاههجریمهبانکها
از اسفندماه گذشــته و در جریان بررسی جزئیات 
لایحه بودجــه 1402، بحــث وصــول جریمه از 
بانک های مستنکف در نهضت ملی مسکن مطرح 
شد؛ چراکه در این لایحه به اســتناد تبصره 5ماده 
4قانون جهش تولید مســکن، جریمه 20درصدی 
بانک های متخلف به عنــوان یکی از منابع درآمدی 
لایحه بودجه منظور شــد. حالا بررســی ها نشان 
می دهد کــه به جز بانک مســکن، اغلب بانک های 
باقی مانده از تکلیف خــود تخطی کرده اند و آنگونه 
که ابوالفضل نوروزی، سرپرست دفتر اقتصاد مسکن 
وزارت راه و شهرسازی در گفت وگوی ویژه خبری 
اعلام کرده است تاکنون برای این بانک ها 95هزار 
میلیارد تومان جریمه درنظر گرفته شــده اســت. 

براساس اظهارات او، میزان جریمه تعیین شده برای 
بانک ملی 10هزار میلیارد تومان)همت(، بانک ملت 
12همت، بانک تجارت 11همــت، بانک صادرات 
13همت، بانک ســپه 6 همت، بانک کشــاورزی 
1.7همت، بانک رفاه 5همت، بانک کارآفرین 3همت، 
بانک ســامان 3همت، بانک اقتصاد نوین 4همت و 

پست بانک 660 میلیارد تومان است.
 

قانونچهمیگوید؟
در ماده 4 قانــون جهش تولید مســکن، بانک ها و 
مؤسسات اعتباری غیربانکی مکلف شده اند حداقل 
20درصد از تســهیلات پرداختی نظــام بانکی در 
هرسال را با نرخ سود مصوب شــورای پول و اعتبار 
به بخش مســکن اختصاص دهنــد؛ به گونه ای که 
رقم تسهیلات در ســال اول اجرای قانون از حداقل 
360هزار میلیارد تومان برای واحدهای نهضت ملی 
مسکن کمتر نباشد و برای سال های آینده نیز حداقل 
منابع این تسهیلات باید با افزایش رقم 20درصد به 
میزان تورم سالانه محاسبه و پرداخت شود. در تبصره 
5 این ماده قانونی، سازمان امور مالیاتی کشور موظف 
شده است درصورت عدم رعایت موضوع این ماده از 
سوی بانک ها، مالیاتی برابر با 20درصد تعهد انجام 
نشده را از بانک ها و مؤسســات اعتباری مستنکف، 
دریافت کرده و در قالب بودجه سنواتی به خزانه داری 
کل کشــور واریز کند. نکته قابل توجه این است که 
طبق قانون مصوب مجلس، صــد درصد این مبلغ 
جریمه، »تخصیص یافته« تلقی شــده و به حساب 
صندوق ملی مسکن واریز می شــود. بر این اساس، 
اگر قرار به اجرای قانون جهش تولید مسکن باشد، 
بانک های متخلف هیچ راهی برای نپرداختن جریمه 
محاسبه شده ندارند و اکنون موجودی صندوق ملی 
مســکن باید حداقل معادل 60هزار میلیارد تومان 
افزایش پیدا کند و با احتساب تخلف آنها در ماه های 
نخست از سال دوم اجرای قانون، مبلغ جرایم مالیاتی 
واریز شده به صندوق ملی مسکن به 95هزار میلیارد 

تومان می رسد.

بفرماییداصلاحبازارخودرو
سیدرضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن 
و تجارت با بیان اینکه راه حل ســریع بازار 
خودرو، واردات خودروهای کارکرده است، 
گفت: دیــروز لایحه دوفوریتــی واردات 
خودروهای کارکرده در دولت مصوب شد 
و امیدواریم تصویب این لایحه در مجلس نیز به سرعت پیگیری 
شــود. او تأکید کرد: بازار خودرو دچار آشــفتگی های ناشی از 
تقاضای مازاد بر عرضه اســت و باوجوداین کــه عرضه و تولید 
خودرو در سال گذشته و امسال روند بسیار خوبی داشته اما به 
لحاظ سرمایه ای شدن خودرو در اقتصاد ایران، سرمایه گذاری 
با هدف تبدیل ریال و سوداگری نیز به تقاضای این بازار اضافه 
شده که این موضوع تنش و آشفتگی در بازار ایجاد کرده است. 
فاطمی امین، راه حل سریع اصلاح بازار خودرو را، اولویت دهی 
به واردات دانســته که یکی از راهکارهای آن، لایحه دوفوریتی 
واردات خودروهای کارکرده اســت. به گفته او، وزارت صنعت، 
بحث واردات خودروهای کارکرده را با هماهنگی بانک مرکزی 
و تا حدی که شکاف عرضه و تقاضا از بین برود، ادامه خواهد داد.

این اظهارات فاطمی امین و همچنین موافقت دولت با واردات 
خودروهای کارکرده در حالی اســت که بحث استیضاح دوباره 
وزیر صنعت در مجلس داغ شده و فاطمی امین باید در روزهای 
آینده برای دفاع از عملکرد خود در صحن مجلس حاضر شود. 
جالب اینکه یکی از دلایل اصلی استیضاح فاطمی امین، وضع 
نابسامان بازار خودرو اعلام شده است. حال باید دید آیا طرفداران 
اصلاح بازار خودرو در مجلس که دغدغه مند درد مردم هستند، 
با راهکار دولت و وزارت صنعت برای اصلاح بازار خودرو با واردات 
خودروهای کارکرده همراهــی می کنند؟ آیا آنها از اعتبار خود 
در نهادهای بالادســتی برای تأیید نهایی این لایحه اســتفاده 
می کنند؟ یا همچنان پیگیر تغییر وزیــری خواهند بود که با 

برنامه ریزی های او موافقت نکرده اند.

64درصدظرفیتسدهاپراست
وزیر نیرو با اشاره به اینکه متوسط پرشدگی سدهای کشور 
64درصد اســت، گفت: در مازندران، گلســتان، خراسان 
رضوی و سیســتان و بلوچســتان و برخی دیگر استان ها 
شرایط خشکسالی داریم اما امیدواریم طی ماه های آینده 
شاهد بارش هایی باشــیم که این کمبودها را جبران کند. 
علی اکبر محرابیان در حاشیه جلســه دیروز هیأت دولت 
درباره وضعیت تکمیل ظرفیت سدهای کشور، گفت: میزان 
پرشــدگی ســدها حدوداً 63 تا 64درصد است. در برخی 
مناطق کشور، سدها در مرحله ســرریز هستند و وضعیت 
خوبی دارند و در برخی مناطق دیگر نیز متأسفانه وضعیت 

سدها متفاوت است.
وی در رابطه با میزان آب ســدهای کشور، گفت: 12درصد 
با شــرایط طبیعی فاصله داریم اما نسبت به سال گذشته به 
همین میزان رشــد داریم. یعنی وضعیت متوسط کشور از 
سال گذشته بهتر اســت. وزیر نیرو یادآور شد: در مازندران، 
گلستان، خراسان رضوی و سیســتان و بلوچستان و برخی 
دیگر از استان ها شرایط خشکســالی داریم و امیدواریم که 
طی ماه های آینده شاهد بارش هایی باشیم که این کمبودها را 
جبران کند. به گزارش همشهری، آخرین آمارهای وزارت نیرو 
حاکی از این است که میانگین بارش های کشور در سال آبی 
جاری )اول مهر 1401تا 21فروردین 1402( بالغ بر 7درصد 
بیش از مدت مشابه در سال آبی گذشته بوده؛ اما این مقدار 
همچنان 14درصد کمتر از میانگین بارش در دوره 54ساله 
برآورد می شود. از ســوی دیگر، اطلاعات مربوط به سدهای 
کشور نیز حاکی از این است که در شرایط فعلی، گرچه میزان 
پرشدگی سدهای کشور در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 
13درصد افزایش پیدا کرده و به 64درصد رسیده است؛ اما 
این مقدار در مقایسه با میانگین دوره های مشابه 5سال اخیر 

13درصد کمتر است. 

شوخیبانکهابااعتبارسنجی
احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد با تأکید بر ساماندهی 
شــعب خارجی بانک ها، گفت: در بیشــتر بانک ها 
موضوع اعتبارســنجی یک شوخی اســت و اعتقاد 
جدی در لایه هــای مدیریتی بــرای روی دادن این 
اتفاق وجود ندارد. او همچنین درباره فروش ســهام 
غیربانکی و اموال مازاد گفت: در این موضوع مشکل 
تاریخی مقاومت در داخل بانک شرکت ها و از ناحیه 
سهامداران وجود دارد. خاندوزی با تأیید اینکه کاهش 
مطالبات غیرجاری در بخش ریالی در سال گذشته 
محسوس نبود، درباره ورود بانک ها به خرید ملک و 
ارز افزود: تا مدیریت بانک هــا نخواهند در ابلاغیه و 

بخشنامه باقی خواهیم ماند. 
نقد: اذعان وزیر اقتصاد به جدی نگرفتن مقررات بانکی 
در بانک ها بار دیگر این گزاره را اثبات کرد که در سایه 
فقدان به کارگیری بانکدار حرفه ای و البته استفاده از 
مدیران سفارشی در بانک ها، نمی توان انتظار داشت که 
با صدور دستور و ابلاغ بخشنامه ها تحولی در نظام بانکی 
رخ دهد. چنان که در همه جای دنیا، تخطی بانک ها از 
مقررات و استانداردها، یک خط قرمز به شمار می رود و 
نهاد ناظر هم در رسیدگی به این تخلفات و حتی حکم 
به برکناری مدیران متخلف شــوخی بردار نیست. از 
این روی پیشنهاد می شود به جای صدور بخشنامه ها 
و دستورهای ناشی از اقتدار قانونی دولت، به استفاده 
از خبرگان و بانکداران حرفه ای حکم داده شود و دست 
بانک مرکزی برای پیگیری استانداردها و مقررات هم باز 
بماند. البته وقتی این مقررات اجرایی و نظم در بازار پول 
جاری خواهد شــد که مبنای قضاوت نه اراده سیاسی 

بلکه چارچوب حقوقی مدرن باشد.

چهره روز

خبر

نقد  خبر

پژوپارسو207درصدرتقاضا
برایخودرویپژوپارس232هــزاروبرای207تعداد

160هزارتقاضابهثبترسیدهاست

 طبق اعلام وزارت صنعت تا 2 ماه آینده 250هزار خودرو به 
مشتریانی که در طرح یکپارچه ثبت نام کرده اند، تحویل داده 
خواهد شد. با این حال زمان تحویل خودرو به برخی مشتریان 
به زمستان1403 موکول شده اســت. علت این رویداد، بالا 
بودن تقاضا برای این دســته از خودرو هــا، به ویژه برای پژو 

پارس و 207 است.
به گزارش همشهری، بیش از 900هزار نفر در طرح یکپارچه 
فروش خودرو در آخر سال گذشته ثبت نام کرده اند. مسئولان 
وزارت صنعــت اعلام کرده انــد مراحل تحویــل خودروها 
بلافاصله آغاز خواهد شــد. امید قالیباف، سخنگوی وزارت 
صنعت دیروز اعلام کرد: در 2 ماه آینده 250 هزار دســتگاه 

خودرو به قیمت کارخانه تحویل مشتریان خواهد شد.
اما در عین حال اطلاعات موجود نشان می دهد زمان تحویل 
خودرو به برخی متقاضیان، به پایان سال 1403 موکول شده و 
این موضوع منجر به نارضایتی هایی شده است. اما اصل ماجرا 
چیست و چرا زمان تحویل خودرو به برخی متقاضیان چنین 

دور تعیین شده است؟

اصلماجرایطولانیشدنزمانتحویل
اصل ماجرا این است که متقاضیان از میان همه خودروهای 
موجود، محصولی را انتخاب کرده اند که دارای بیشــترین 
میزان تقاضاست و چون تیراژ تولید این خودرو ها به اندازه 
میزان تقاضا نیست، زمان تحویل خودروی مورد نظر آنها 
نیز طولانی شده است. این خودرو ها شــامل پژو پارس و 
207 است. اطلاعات موجود نشان می دهد 400هزارنفر از 
متقاضیان این دو محصول را انتخاب کرده اند درحالی که 
کل تولید شرکت ایران خودرو در گروه پژو در حال حاضر 
سالانه 325هزار دستگاه است. این به معنای آن است که 
امکان تحویــل خودرو های همه متقاضیان در یک ســال 

وجود ندارد.

توضیحایرانخودرو
مدیر عملیات فروش ایران خــودرو گفت: خودرو هایی که با 
توجه به اختلاف قیمت بازار و کارخانه برای مشتریان جذابیت 
بیشتری داشته اند، با تقاضای بیشتری هم مواجه شده اند. این 
موضوع موجب شده در بعضی از محصولات که ظرفیت تولید 
متناسب با تقاضا نبود، مجبور شویم به رغم میل باطنی، موعد 
تحویل را در سال 1403 تعیین کنیم، اما عمده محصولات 

در نیمه نخست 1403 تحویل داده خواهد شد.
کیوان پناهی با بیان اینکه بیشــترین میــزان تقاضا برای 
خودرو های پژو پــارس و 207 ثبت شــده اســت، اضافه 
کرد: برای خــودروی پژو پارس 232هزار دســتگاه و برای 
خودرو207 تعداد 160هزار دســتگاه در ســامانه ثبت نام 

شده است.
او ادامه داد: امســال عمــده محصولات تولیــدی ما برای 
2محصول 207 و پارس است که برنامه تولید امسال بالای 
100هزار دســتگاه خودرو پژو پارس و 70هزار خودرو207 

است که تحویل مشتریان خواهیم داد.
او با اشــاره به برنامه ها ی فروش این شــرکت خودروسازی 
در ســال جدید ادامه داد: پیش بینی می کنیم که در اواخر 
اردیبهشــت یا خرداد1402، مرحله فروش جدید در ایران 
خودرو آغاز شود که برنامه ریزی آن بر عهده وزارت صنعت 

است و زمان دقیق آن را متعاقبا اعلام خواهیم کرد.
پناهی افزود: برنامه تولید امســال ایــران خودرو 900هزار 
دستگاه است و با هدف گذاری که انجام شده، روزانه 3هزار 

دستگاه تولید و به بازار عرضه می کنیم.

راهکارمتقاضیانتأخیریچیست؟
متقاضیانی که زمان تحویل خودروی شان در سال 1403 
اســت برای اینکه خودروی خود را زودتر تحویل بگیرند 
می توانند با تغییر خودروی مورد نظرشــان زمان تحویل 
خودرو را تغییر دهند و خودروی دیگری را که تقاضا برای 
آن کمتر اســت، زودترتحویل بگیرند. به طور مثال به نظر 
می رســد زمان تحویل خودرویی مانند تارا زودتر از سایر 

محصولات باشد.
امید قالیباف، سخنگوی وزارت صنعت درباره امکان تغییر 
خودرو توسط متقاضیان، گفت: سه شنبه پنجم اردیبهشت 
سامانه یکپارچه تخصیص خودرو برای متقاضیانی که نوبت 
تحویل خودروی آنها سال 1403 اعلام شده است باز می شود 

تا درصورت تمایل خودروی دیگری را انتخاب کنند.
او افزود: با توجه به استقبال قابل توجه از چند مدل خودرو در 
شرکت ایران خودرو که باعث شد زمان تحویل خودرو برای 
آنها برای سال آینده تعیین شود، این امکان برای این دسته از 
متقاضیان فراهم می شود که با انتخاب خودروی دیگری زمان 
تحویل خودروی خود را کاهش دهند. به گفته او، این دسته 
از متقاضیان می توانند در روز سه شــنبه پنجم اردیبهشت 
انتخاب خود را در تمام شرکت های خودروساز و تمام مدل 

خودروها انجام دهند.
ســخنگوی وزارت صمــت همچنین تأکیدکرد: شــرکت 
ایران خودرو نیز برنامه افزایش تولید خود را با توجه به تقاضا 
پیش خواهد برد و از این رو زمان تحویل خودرو در سال1403 
قطعا تعدیل خواهد شد. به گفته قالیباف، با فراهم شدن امکان 
تغییرخــودرو متقاضیان می توانند بــا آرامش لازم انتخاب 

مجددی برای تحویل سریع تر خودرو انجام دهند.

اصل ماجرا

رضاکربلاییگزارش
روزنامه نگار

مرغ زربال در انتظار ورود به بورس
مدیرعاملسازماناقتصادیکوثرازبرنامهعرضهشرکتهایوابستهبهایننهاددربورسخبرداد.بهگفته
ناصرفخاری،یکیازاینشرکتهازربالاست.اوبااشارهبهحضورشرکتهایاینسازماندربورس،گفت:
درحالحاضر۸شرکتســازماناقتصادیکوثردربورسحضوردارند،سودعملیاتیسازماناقتصادی

کوثراز200میلیاردتوماندرپایانسال13۹۹به2200میلیاردتوماندرپایانسال1401
افزایشپیداکردهاست.مدیرعاملسازماناقتصادیکوثرافزایشتولیدمرغرایکیاز
برنامههایامسالاعلامکردوگفت:درحالحاضرشرکتهایاینسازمانسالانهبین
1۵تا20هزارتنگوشتمرغتولیدمیکنندکههدفگذاریامسالمابرایماههای
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20درصدکاهشدهد.
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